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Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
 
819.024-17/2018. 

 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2018. november 28. 

napján 15.30 órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról, a Polgármesteri Hivatal 
Közgyűlési Termében. 

 
Jelen van:  Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnökhelyettes, Bozik János és Lakatos Ernő testületi tag 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  
Dr. Hajdu-Harsányi Zoltán jogi ügyintéző a jegyző képviseletében, Sipos Melinda önkormányzati 
ügyintéző 
 
Meghívottak: A csatolt jelenléti ív alapján 
 
 
Váradi Gábor elnök: Köszönti a Hivatal dolgozóit, képviselőtársait és kollégáit, valamint a meghívott 
vendégeket. Külön köszönti dr. Bogyay Ferencet, Cseh Lászlót, Kovács Lászlót és a Máltai 
Szeretetszolgálat munkatársát. Továbbá köszönti a Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat tagjait. 
Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a testületi ülés határozatképes, amelyet megnyit. 
Jegyzőkönyvvezetőnek felkéri Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferencet. Kéri, 
szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – közmeghallgatást tartanak. 
 

A Testület 4 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak 
szerint állapította meg. 

 
Váradi Gábor elnök: Tájékoztatásként elmondja, hogy a közmeghallgatást az éves munkájukkal 
kapcsolatos beszámolóval kezdi, amely után lehetőség nyílik közérdekű kérdések feltételére a megjelentek 
részéről. 
Kötelezettségének eleget téve, szomorúan közli, hogy Budai Aladár, aki Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának nyolc évig volt képviselője, a Roma Nemzetiségi Önkormányzat képviselői tisztségét 
tizenkét évig töltötte be, idén augusztusban, hosszan tartó betegséget követően elhunyt. Kéri a 
megjelenteket, hogy fél perces néma csenddel adózzanak a volt képviselő tiszteletére. Hozzáteszi, hogy ő 
volt az első olyan roma politikus Miskolc életében, aki képviselővé tudott válni és sokat tanulhattak tőle 
szakmailag. 

/A megemlékezést követően folytatódik az ülés./ 
 
Váradi Gábor elnök: Elmondja, hogy jelen közmeghallgatás azért rendhagyó az előzőekhez képest, mert 
most egy ciklus is lezárásra kerül. A 2014-2019. között megválasztásra került testületüknek az idei az 
utolsó közmeghallgatása. A következő év novemberében már az új testület tartja a közmeghallgatást. 
Összegezve Önkormányzatuk tevékenységeit, elmondja, hogy az elmúlt nyolc évben sok olyan programot 
indítottak el, amelyek hagyományteremtőek lettek, ilyen volt többek között a Karácsonyi Gyertyaláng 
programsorozat is. A program legfőbb célja, hogy felhívják a figyelmet a szegénységre. Több 
megemlékezést is elindítottak az elmúlt időszakban. Ilyen volt többek között a Tatárszentgyörgyi 
áldozatok emléknapja, valamint a Roma emberek sérelmére elkövetett gyilkosságsorozat emléknapja. Az 
idei év március 21-én is megrendezték az Antirasszista világnapot, amelynek keretében fáklyás felvonulást 
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szerveztek Miskolc belvárosában. Minden év április 8-án kerül megrendezésre a Roma Kultúra 
Világnapja. A hagyományokhoz hűen, idén május 1-jén is megszervezték az Avasi Roma Majálist. 2018 
nyarán ismét „Esélynövelő nyári tábort” tartottak, amely sikerrel zárult. Idén augusztus 2-án a Roma 
holokauszt Emléknapjára került sor, amelyre 1972. óta emlékeznek. A Labdarúgó Szövetséggel együtt 
idén is „Tolerancia kupát” rendeztek, amelyre 12 csapat jelentkezett. Idén is részt vettek a Máriapócsi 
zarándoklaton, amelyet közel nyolc éve szerveznek, több buszt is indítottak a nagy érdeklődésre való 
tekintettel. Elmondja, hogy irodájukban az ügyfélfogadás folyamatosan zajlik és az ügyfelek száma az 
elmúlt évekhez képest nagy növekedésnek indult. Megjegyzi, hogy próbálják az emberekkel minél 
szorosabbra fűzni a kapcsolatot, hogy megfelelő segítséget tudjanak biztosítani a részükre. Elsődleges 
feladatuk, hogy olyan szakértői rendszert építsenek ki, amellyel roma közösségben kialakuló esetleges 
konfliktusok elkerülhetőek legyenek. 
Felkéri Lakatos Ernő testületi tagot, hogy tartsa meg tájékoztatóját a focicsapatukkal kapcsolatosan. 
 
Lakatos Ernő: Szintén köszönti a megjelenteket. Azt gondolja, hogy a miskolci roma közösség 
sporttevékenysége kiemelkedő, hiszen olyan erős futball csapatot sikerült létrehozniuk, amelynek jó híre 
van a városban. Sokan példát vehetnek ezekről a fiatalokról, mert ők az emberek között kialakult 
szakadékokat próbálják betölteni, amelyre a sport kiváló eszköznek bizonyul. Mindenképpen folytatniuk 
kell a sportba fektetett energiájukat, lendületüket, mert megéri ezekbe a fiatalokba befektetni, a sikereiket, 
eredményeiket tekintve. Szükségesnek tartaná, hogy még nagyobb anyagi támogatással járuljanak a 
focisták munkájához. 
 
Váradi Gábor elnök: Annyit fűz ehhez, hogy amikor elindították a focicsapat munkáját, két dolog 
vezérelte őket: egyrészt a reklámtevékenység és figyelemfelhívás a roma kisebbség tevékenységére, 
másrészt az, hogy megvalósulhasson a prevenciós tevékenységük a fiatalok tekintetében, akiket a sportra 
próbálnak nevelni a helytelen életmóddal ellentétben.  
Átadja a szót Gulyás Ferencnek, akitől kéri, hogy tartsa meg tájékoztatóját. 
 
Gulyás Ferenc elnökhelyettes: Köszönti a megjelenteket. A város felé intézi azt a közérdekű kérdést, 
hogy mi a célja a húszemeletes társasházban élő emberek elhelyezésével kapcsolatban Miskolc város 
vezetésének? Tart attól, hogy ez a folyamat hasonlóan fog végződni, mint ahogyan a számozott utcák 
tekintetében végződött. 
 
Váradi Gábor elnök: Megköszöni a közérdekű kérdést.  
A következőkben ismerteti a hozzájuk érkezett közérdekű kérdéseket: 

 A húszemeletes társasház egyik lakója arról értesült, hogy a házban apartmanok kerülnek 
kialakításra a jövőben, azonban erről nem történt semmilyen egyeztetés a lakókkal. Mikor fog 
megtörténni a tájékoztatás, és mire kell felkészülniük? 

 
Váradi Gábor elnök: Hozzáteszi, hogy 2019. április 30-áig kilakoltatási moratórium van életben, 
azonban fontos, hogy az ott élők időben tudomást szerezzenek a lehetőségeikről. 

 Egy másik kérdező azzal kapcsolatban érdeklődik, hogy mi lesz a számozott utcai lakókkal? Kinek 
higgyenek? A városvezetés és a Máltai Szeretetszolgálat mást állít. 

 
Máltai Szeretetszolgálat szociális munkása: Szeretnének önkormányzati bérlakásokat vásárolni a 
számozott utcákban. Kapnak információkat a lakhatási kérdésekben, de ezek főként bizonytalan válaszok. 
 
Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást. Ezzel kapcsolatban elmondja, hogy az előző évekhez 
képest, ma már a bérlőkijelölésekkel kapcsolatban is vannak információik. 

 Egy szociális munkás a következőképpen ír: Két hete kapott egy levelet, amelyben az áll, hogy 
lejárt a bérleti szerződése, miközben ő rendszeresen fizette a bérleti díjat. Mi fog vele történni 
ezután? 

 Egy húszemeletes társasházban élő lakó azt a kérdést intézte hozzájuk, hogy mi fog történni a 
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lakókkal, mivel nekik nincs semmilyen információjuk? 
 
Váradi Gábor elnök: Hozzáteszi, hogy meg próbálják felvenni a kapcsolatot a helyi országgyűlési 
képviselővel, ezzel kapcsolatosan. 

 A Szondi-telep egyik lakója a következővel fordult hozzájuk: Több éve a telepen lakik, de sajnos 
a kábel TV még mindig nincs bevezetve. Kihez tudnak segítségért fordulni? 

 Az egyik kérdező szeretne munkához jutni a Robert Bosch, vagy a Takata cégeknél, azonban 
nehézséget okoz számára a szükséges teszt kitöltése. Szeretné, ha a nemzetiségi önkormányzat 
valamilyen tanfolyamot indítana a roma kisebbség számára. 

 
Váradi Gábor elnök: Úgy gondolja, hogy egyre több munkalehetőség van Miskolcon. Ők folyamatosan 
indítanak képzéseket, amelyek elősegítik az embereket a munkaerő-piacon való elhelyezkedéshez. 
 
Máltai Szeretetszolgálat szociális munkása: Szervezetük kapcsolatban van a Pro Humán munkaerő-
tanácsadó irodával, akik segítséget tudnak nyújtani, amennyiben hozzájuk fordulnak a számozott 
utcákban élő munkanélküliek. 
 
Váradi Gábor elnök: Köszöni a hozzászólást. Hozzáteszi, hogy az elmúlt évben kapcsolatba léptek a 
Pro Humán munkaerő-közvetítő céggel, akik közvetlenül próbálták eljuttatni az embereket a munkaerő-
piacra. Az elmúlt egy évben közel 200-300-ra tehető azoknak a száma, akiket sikerült a képzésekre, 
valamint az elsődleges munkaerő-piacra eljuttatniuk. 
  
Turró Béla: Már korábban írásban jelezte a Rendészet felé a kamerarendszer általi igényt a számozott 
utcák tekintetében és továbbra is kérik a segítséget és a választ. Hamar sötétedik és a gyerekek félnek az 
utcákon végigmenni. A lakhatás tekintetében elmondja, hogy ő hét évet várt a lakásra, amelyben jelenleg 
él. Ezúton is megköszöni a Máltai Szeretetszolgálat munkatársainak, hogy az ő segítségükkel hozzá 
juthatott a lakáshoz, amit a MIK Zrt.-től sajnos nem kapott meg. 
 
Lakatos Ernő: Elmondja, hogy az Avason él és a Szentgyörgy utcában egy boltot üzemeltet, ahová 
gyakran térnek be az emberek a kérdéseiket megfogalmazva. 
Ezzel kapcsolatosan Dr. Bogyay Ferenchez intézi a következőket: 

 Az Avas-déli térfigyelő kamera valóban működik? 
 Nagy probléma, hogy a kutyákat a járdán sétáltatják az emberek, a füves területek helyett. Sajnos 

a kutyapiszok ellepi a környéket. 
 Sérelmezik az idős emberek a pihenőpadok lebontását, amelyeket az idei évben távolítottak el a 

Szentgyörgy utcáról. 
 
Váradi Gábor elnök: Köszöni a hozzászólást és a kérdéseket. 
 
Kovács László Csaba: Elsőként szót ejt a drogok, szipuk, tudatmódosító szerek megjelenéséről a 
számozott utcákban, amelyekkel kapcsolatban az operatív beavatkozásuk lehetősége abban valósul meg, 
hogy vannak közös járőrei a Miskolci Rendőrkapitányságnak és a MiÖR-nek. Kihangsúlyozza, hogy 
mennyire fontosnak tartja, hogy a bejelentések eljussanak hozzájuk, mert csak úgy tudnak a problémákra 
megoldást találni. Elmondja, hogy a térfigyelő kamerák száma 900-ra nő a közeljövőben Miskolc 
városában, így többek között a számozott utcákba is több technikai eszköz fog kerülni. Várják a 
kérdéseket, bejelentéseket telefonon, elektronikus elérhetőségükön, valamint postai úton egyaránt, 
amelyekre harminc napos ügyintézési határidővel válaszolnak. 
Ajánlja az ügyfelek részére a körzeti rendészek megkeresését az Avasi lakókörnyezetben. Hozzáteszi, hogy 
az Avas területén, így a Szentgyörgy utcában is működő kamerák vannak kihelyezve, amelyek speciális 
mozgásuknak köszönhetően 360 fokban képesek forogni. Amennyiben meghibásodnak az eszközök, 
kollégáikkal megteszik a szükséges intézkedéseket. 
Úgy gondolja, hogy a kutyasétáltatás, illetve a kutyapiszok el nem takarítása egy társadalmi probléma. 
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Elmondja, hogy a kutyák futtatásának minősül, amennyiben a gazdák nem pórázon tartva sétálnak a házi 
kedvenceikkel. Ez azonban csak a kijelölt helyeken végezhető. Amennyire csak lehetséges, az ürüléket 
össze kell gyűjteni. Az önkormányzati rendészek ellenőrzik a szabályos kutyasétáltatást és amennyiben 
helytelen, hanyag magatartást észlelnek, figyelemfelkeltő jelzést tesznek. Ezúton felhívja a figyelmet arra, 
hogy mivel közösségi érdekről van szó, tegyenek jelzést egymás felé is az emberek. 
 
Dr. Bogyay Ferenc: Kiegészítené az előtte szólót azzal a gondolattal, hogy a kábítószer bűnözés az 
utóbbi időben már a pszichoaktív anyagokra vonatkozóan is tettenérhető. Tájékoztatásként elmondja, 
hogy közös járőrszolgálatot látnak el a rendészettel, azonban elsősorban a terjesztőket próbálják kiszűrni, 
ami hosszabb időt vesz igénybe. 
 
Lakatos Ernő: A kutyasétáltatás témájához kapcsolódva elmondja, hogy ha rászólnak egymásra az 
emberek a helytelen viselkedés miatt, sok esetben erős ellenállásra kerül sor.  
 
Váradi Gábor elnök: Azt gondolja, hogy az új térfigyelő kamerák kihelyezésének segítségével könnyebb 
lesz a bűnüldözés. 
 
Horváth Csabáné: Elmondja, hogy a páratlan számozású Csillag utcában laknak. A családi ház, 
amelyben jelenleg él a családjával, 1999-ben épült, az utcában azonban még mai napig nincs aszfaltút 
kiépítve. A járókelőknek megnehezíti a dolgát, hogy sáron, kavicson kell közlekedniük. 
Korábban fordultak már az Önkormányzathoz azzal kapcsolatban, hogy bontás alá fog-e kerülni a házuk. 
Tudja, hogy jelenleg bontási tilalom van érvényben, de bizonytalan a lakóházak sorsának tekintetében, 
mivel semmilyen információt nem kaptak még az illetékesektől. Megemlíti a drogokkal kapcsolatos 
problémát. Sajnos a lakókörnyezetében is ezzel a problémával találkozik, és gyakran tapasztalja, hogy az 
utcán verekedő, drog hatása alatt álló emberek vannak. Elmondja, hogy egyáltalán nincs közvilágítás az 
utcájukban, ami szintén komoly nehézséget okoz a lakóknak a közlekedésben. Nincs információjuk arról 
sem, hogy mi fog épülni az utcában. 
Hozzáteszi, hogy külföldön dolgozik a családja és három évente teljes felújítást kell végrehajtaniuk a 
házukon, mivel az ott nem tartózkodásuk alatt a fűtésrendszerüket és az egész házat megrongálják, 
szétlopják. 
 
Váradi Gábor elnök: Sajnos a MIK Zrt. részéről nem jelent meg senki a közmeghallgatáson, de a 
kérdéseket mindenképpen el fogja juttatni az egyes szolgáltatókhoz. 
Elmondja, hogy van olyan helyszín, ahová a mentőszolgálat sem tud kiszállni, tekintve az utcák 
körülményét. Óriási problémának látja ezt, valamint a kábítószer jelenlétét. A következő időszak egyik 
legnagyobb kihívása a drogprevenció lesz. Azon lesznek, hogy erre vonatkozóan minél több új programot 
hozzanak létre a fiatalok számára. Egyre többen keresik őket a munkahelyigényekkel kapcsolatosan. Azt 
gondolja, hogy az elkövetkező években a lakás-, és a drogkérdés megoldásának tekintetében lesz a legtöbb 
teendőjük. 
Szeretne meghívni mindenkit a Karácsonyi Gyertyaláng programjukkal kapcsolatosan megrendezésre 
kerülő gyermekrendezvényükre, valamint az ételosztásra Lyukó-völgyben, amelyre többször is sor kerül 
majd a Karácsonyi időszakban és január hónapban is. Ezek az alkalmak jó lehetőséget kínálnak a 
lakossággal való párbeszédre is. Mindenkinek Áldott Karácsonyi Ünnepeket és Boldog Új Évet kíván. 
Azt kívánja az új esztendőben, hogy minél több probléma szűnjön meg és egy boldogabb időszak elé 
nézzen a roma közösség. 
 
Cseh László: Húsz évig volt a páratlan számozású utcák területén önkormányzati képviselő. Amikor ő 
ezt a tisztséget töltötte be, felvetette Miskolc vezetősége felé a Csillag utca burkolatával kapcsolatos 
problémákat és megkérdőjelezte annak kiépítését. Azt a választ kapta, hogy az Auchan áruház igényt tart 
a területre építkezés céljából és tervezi a környék, többek között az utak és parkolók rendbetételét is. 
Jelenleg azonban moratórium van érvényben a multik terjeszkedését illetően, így emiatt nem 
kezdődhetnek el az építkezések. Bízik benne, hogy a jövőben megépül az áruház. Elmondja, hogy a 
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korábban lebontott épületek területe most a benzinkút tulajdonában van. Várható, hogy fejlődés 
következik be a lakótelepek életében, amely mindenképpen pozitív változásokat hoz majd. 
 
Váradi Gábor elnök: Megköszöni a hozzászólást. 
 
Kiss Erzsébet: Négy darab saját tulajdonú ingatlan van a Békeszállón és a Csillag utca területén. Ezek az 
épületek bontásra kerülnek az áruház építkezése miatt? 
 
Cseh László: Úgy gondolja, hogy nem fognak bontásra kerülni, azonban ez a következő tulajdonos 
döntése lesz. 
 
Feledy Péter: Üdvözöl mindenkit. A Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat nevében köszöni a meghívást. 
Úgy látja, hogy a roma kérdést sem a rendszerváltás előtt, sem utána nem oldotta meg érdemben senki. 
Ezeket a problémákat a romáknak maguknak kellene megoldaniuk. Már egészen óvodás kortól egy 
szervezett nevelésre, oktatásra lenne szükséges a romák tekintetében a társadalomba való minél könnyebb 
beilleszkedéshez. Több roma munkavállalóra lenne szükség a rendfenntartó szerveknél. Az a véleménye, 
hogy vissza kellene állítani a kötelező katonai szolgálatot Magyarországon. Hozzáteszi, hogy a 
közmeghallgatáson jelen kellene lennie a város vezetőinek, hiszen fontos kérdésekről van szó. 
 
Váradi Gábor elnök: Köszöni a hozzászólást. Feledy Péterrel régóta jó kapcsolatot ápolnak egymással 
és ismeri a munkáját. Reflektálva elmondja, hogy közel 250 embernek küldte ki a közmeghallgatás 
meghívóját, de csak kis részük jelent meg. Köszöni az elmúlt években tanúsított együttműködést azoknak, 
akik munkájukkal folyamatos segítséget nyújtottak. 
Megállapítja, hogy nincs több észrevétel, hozzászólás.  
Megköszöni mindenki munkáját. Az ülést 16 óra 57 perckor bezárja. 

 
 
 

K. m. f. 
 

 Gulyás Ferenc Váradi Gábor 
 jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 
 
 
 
 
 Sipos Melinda Dr. Hajdu-Harsányi Zoltán 
 jegyzőkönyvvezető jogi ügyintéző 
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jegyző 


